

**AWARD CITATION**

- |  |  |
|--|--|
| 1. Surname, name and middle name   | GUBA IVAN SEMYONOVICH  |
| 2. Rank  | Guards Jr. Lieutenant  |
| 3. Position and unit   | Flight navigator, 34 Guards "Tikhvin" Red Banner bomber aviation regiment. |
| is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS"                                 |  |
| 4. Birth year  | 1921   |
| 5. Nationality   | Ukrainian  |
| 6. Party membership  | None party member  |
| 7. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war on Stalingrad front since 1942                            |
| 8. Wounds and contusions   | None   |
| 9. In Red Army service since   | 1939   |
| 10. Drafted by which induction station   | Regular troops   |
| 11. Previous awards  | Order "Red Banner" in 1943, medal "For Leningrad defence".                 |
| 12. Awardee's and his family permanent home address                              | <i>intentionally obscured</i>  |

**I. Brief and specific description of the personal feat or merits**

He is the Patriotic war participant since June 1942. He has flown 2 combat missions on a SB aircraft. Since March 1943, he has made further 51 combat missions flying on a Pe-2 aircraft. He delivered air strikes against the enemy trains stationed and on the move, the enemy long range artillery positions, and the enemy front line positions. After being bestowed for the first time, he conducted further 19 combat sorties.

On 21.08.1943, he bombarded the rail station Tosno. The air strike resulted in demolition of the rail station building and 2 large fires. The results were confirmed with air photometry.

On 22.08.1943, his air strike resulted in a direct hit at the enemy rail trains at the station Tosno. The results were confirmed with air photometry and the escorting fighter pilots.

On 08.09.1943, he flew as a leading pilot in a pair. From a horizontal approach, altitude 3500m, he scored direct hit and destroyed an enemy long range artillery battery positioned near the settlement Pavkulya (target №507). The results were confirmed with air photometry.

He acts courageously and persistently during the combat missions. He executed several solo reconnaissance missions and brought back valuable intelligence.

For the heroism and bravery exhibited in the combat missions on the front of struggle against the German invaders, he deserves state award - order "PATRIOTIC WAR I CLASS".

Commander of 34 Guards "Tikhvin" Red Banner bomber aviation regiment  
Guards Lt. Colonel *signature* /KOLOKOLTSEV/

11 September 1943



---

**II. Conclusion of the superiors**

---

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Commander of 276 bomber aviation division

Mj. General of airforce *signature* /ANDREEV/

12 September 1943

---

**III. Conclusion of Army Military Council**

---

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Deputy Commander of 13 Airforce

Political commissar *signature*

16 September 1943

---

**IV. Conclusion of the Front Military Council**

---

---

**V. Conclusion of the award commission**

---

---

**VI. Award record**

---

Awarded with order "Glory III class" by the decree # 055/n issued by 364 rifle  
"Tosno" division on 28 June 1944.

Head of personnel department

Captain of army service corps *signature* /SITNIKOV/

" 22 " February 1945

Отечество. Войны 2 ст.  
13.9.43. Урал  
Все графы заполнять полностью  
**НАГРАДНОЙ ЛИСТ**

387

- 1. Фамилия, имя и отчество **Г У Б А Иван Семенович.**
- 2. Звание **Гвардии младший лейтенант.**
- 3. Должность, часть **Штурман звена 34-го Гвардейского Тихвинского Краснознаменного Бомбардировочного Авиаполка.**
- Представляется к **награждению орденом ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА I ст.**
- 4. Год рождения **1921.**
- 5. Национальность **Украинец**
- 6. Партийность **К. ВКП/б/**
- 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне (где, когда) **В Отечественной войне с июня 1942 г.**
- 8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне **Не имеет.**
- 9. С какого времени в Красной Армии **с 1939 г.**
- 10. Каким РВК призван **Кадровый состав.**
- 11. Чем ранее награжден (за какие отличия) **Орден КРАСНОЕ ЗНАМЯ в 1943 г. медаль "ЗА ОБОРОНУ ЛЕНИНГРАДА".**
- 12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

Р.В.О.б/з/5  
Д Л Я П О Д Ш И В К И

**I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг**

В Отечественной войне участвует с июня 1942 г. Имеет 2 боевых вылета на самолете СБ и с марта 1943 г. по настоящее время - 51 боевой вылет на самолете Пе-2. Бомбардировал ж.д. эшелоны на станциях, перегонах, дальнобойную артиллерию и передний край обороны противника. После награждения произвел 19 боевых вылетов.

21.8.43 г. бомбардировал ж.д. ст.Тосно. В результате бомбардировки, разрушено станционное здание. Возникло 2 очага пожара. Подтверждено фотоснимками.

22.8.43 г., в результате бомбардировки, отмечены прямые попадания по ж.д. эшелонам на ст.Тосно. Подтверждено фотоснимками и истребителями сопровождения.

8.9.43 г., ведущим второй пары самолетов Пе-2, с горизонтального полета Н-3500 м., прямыми попаданиями уничтожил дальнобойную артиллерию в р-не Павлулы - цель № 507. Результаты бомбометания подтверждены личным фотографированием.

При выполнении боевых заданий - настойчив и бесстрашен. Произвел несколько одиночных боевых вылетов на разведку коммуникаций и войск противника, доставляя командованию ценные сведения.

За героизм и мужество, проявленные в выполнении боевых заданий командования на фронте борьбы с немецкими захватчиками, достоин награждения орденом ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА I ст.

Командир З. Г. ГИЖЕВАН  
Гвардии подполковник



*[Signature]* /КОЛОКОЛЬЦЕВ/

"... " сентября 1943 г.

Командир (начальник) (звание)

II. Заключение вышестоящих начальников

Достоин Правительственной награды ордена "ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА - I-й СТЕПЕНИ".

КОМАНДИР 276 БАП  
Генерал-майор авиации  
ДАНИЛЕНКО

Командир (начальник)

(звание)

12 " сентября 1943 г.

III. Заключение Военного Совета Армии  
ДОСТОЙН НАГРАЖДЕНИЯ

орденом Отечественной войны II степени

Зам. Командующего В.А.  
по политической части

16.9.43

Командующий Армией (звание)

Член Военного Совета (звание)

Начальник штаба (звание)

IV. Заключение Военного Совета фронта (округа)

Командующий (звание)

Член Военного Совета (звание)

194 г.

V. Заключение наградной комиссии НКО

Председатель

Члены

- 1.
- 2.
- 3.

194 г.

VI. Отметка о награждении